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Co dalej z RadÄ… ZwiÄ…zku?
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Rezygnacja trzech czÅ‚onków Rady ZwiÄ…zku z zasiadania w tym organie stwarza powaÅ¼ny
problem natury prawnej. PoniewaÅ¼ statut PZJ mówi, Å¼e Rada powinna liczyÄ‡ od 9 do 15
czÅ‚onków, a na zjeÅºdzie w 2012 roku zostaÅ‚a wybrana ta dolna liczba, to rezygnacja chociaÅ¼
jednej osoby rodzi pytanie, czy Rada w pomniejszonym skÅ‚adzie moÅ¼e nadal funkcjonowaÄ‡?
Czy moÅ¼e wykonywaÄ‡ swoje najwaÅ¼niejsze zadanie &ndash; badaÄ‡ wykonanie budÅ¼etu za
ubiegÅ‚y rok i postawiÄ‡ na walnym zjeÅºdzie wniosek, aby zarzÄ…dowi udzieliÄ‡, bÄ…dÅº nie
udzieliÄ‡ absolutorium?

Niestety, zmieniony w 2012 roku statut nie mówi nic, w jaki sposób uzupeÅ‚niaÄ‡ skÅ‚ad Rady w
przypadku rezygnacji czÅ‚onków tego organu poniÅ¼ej dolnej granicy &ndash; i to jest bÅ‚Ä…d.
Drugi bÅ‚Ä…d zostaÅ‚ popeÅ‚niony przy wyborach, bo bylibyÅ›my w znacznie lepszej sytuacji, gdyby
delegaci wybrali 11-12, czy wrÄ™cz maksymalnÄ… liczbÄ™ czÅ‚onków &ndash; 15. Gdyby Rada
liczyÅ‚a 12 czÅ‚onków, to rezygnacja 3 z nich nie stworzyÅ‚aby statutowego problemu, jaki teraz
mamy. OczywiÅ›cie wiÄ™ksza liczba czÅ‚onków Rady nie zagwarantowaÅ‚by nam w 100%, Å¼e
nie powstanÄ… tego typu problemy, gdyÅ¼ nawet przy 15-osobowej Radzie, rezygnacja 7 osób
daÅ‚aby ten sam efekt, ale prawdopodobieÅ„stwo klinczu byÅ‚oby mniejsze.  PrzewidujÄ™, Å¼e
niebawem dwie zwalczajÄ…ce siÄ™ strony bÄ™dÄ… wymachiwaÄ‡ dwiema przeciwstawnymi
opiniami prawnymi. Jedni bÄ™dÄ… argumentowaÄ‡, Å¼e Rada w 6-osobowym skÅ‚adzie nie
moÅ¼e dziaÅ‚aÄ‡. BÄ™dÄ… gÅ‚osiÄ‡, Å¼e podejmowane przez niÄ… uchwaÅ‚y, wnioski czy co
tam jeszcze, nie majÄ… juÅ¼ Å¼adnej mocy prawnej. Jednym sÅ‚owem, Å¼e Rada przestaÅ‚a de
facto istnieÄ‡. Trzeba jak najszybciej zwoÅ‚aÄ‡ nadzwyczajny zjazd i wybraÄ‡ RadÄ™ na nowo.
Pytanie tylko, co to znaczy &bdquo;jak najszybciej&rdquo;? Czy moÅ¼na poczekaÄ‡ do
wiosennego zjazdu, który miaÅ‚ byÄ‡ sprawozdawczy i statutowe, a teraz ma siÄ™ jeszcze
przeksztaÅ‚ciÄ‡ w wyborczy? A jeÅ›li na tym zjeÅºdzie ma nastÄ…piÄ‡ wybór nowej Rady, to kto
ma prawo zdecydowaÄ‡ o tym, Å¼e ów zjazd ma byÄ‡ teÅ¼ wyborczym? Czy Rada, ale ta
okrojona, niekonstytucyjna? A moÅ¼e zarzÄ…d PZJ? A moÅ¼e trzeba znowu uzbieraÄ‡
odpowiedniÄ… liczbÄ™ gÅ‚osów delegatów?  Przeciwstawna grupa bÄ™dzie gÅ‚osiÄ‡, Å¼e Rada,
choÄ‡ w uszczuplonym poniÅ¼ej dolnej granicy skÅ‚adzie, moÅ¼e nadal funkcjonowaÄ‡. Nie
trzeba jej rozwiÄ…zywaÄ‡, tylko na najbliÅ¼szym zjeÅºdzie uzupeÅ‚niÄ‡ jej skÅ‚ad. Na korzyÅ›Ä‡
takiego scenariusza przemawia zastosowanie zasady per analogiam. Statut PZJ nie mówi nic, co
robiÄ‡, jak liczebnoÅ›Ä‡ Rady spada poniÅ¼ej dolnej granicy. Mówi jednak co robiÄ‡ w podobnej
sytuacji w przypadku zarzÄ…du! Przytoczmy ten fragment (par. 32, ust. 6):W przypadku zaistnienia
w czasie kadencji vacatu/ów na stanowisku/ach któregokolwiek z pozostaÅ‚ych czÅ‚onków
zarzÄ…du (poza prezesem &ndash; przyp. M.Sz.), najbliÅ¼szy doroczny walny zjazd delegatów
dokonuje wyboru nowych czÅ‚onków w miejsce tych, którzy ustÄ…pili.  Która z dwóch opisanych
przeze mnie powyÅ¼ej wersji rozwoju wydarzeÅ„ jest zgodna z prawem? I kto ma o tym
zadecydowaÄ‡? SugerowaÅ‚bym zarzÄ…dowi PZJ, aby szybko zwróciÅ‚ siÄ™ z tym pytaniem do
departamentu prawnego ministerstwa sportu. Jest to organ nadrzÄ™dny nad zwiÄ…zkami
sportowymi, a wiÄ™c jego wykÅ‚adnia powinna byÄ‡ dla nas wiÄ…Å¼Ä…ca, bo opinii z innych
ÅºródeÅ‚ bÄ™dzie zapewne wiele i &ndash; jak juÅ¼ mówiÅ‚em &ndash; naleÅ¼y siÄ™ liczyÄ‡,
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Å¼e bÄ™dÄ… przeciwstawne.  GdybyÅ›my jednak nie chcieli czekaÄ‡ na tÄ™ najbardziej
wiarygodnÄ… opiniÄ™ prawnÄ…, a po prostu postarali siÄ™ kierowaÄ‡ zdrowym rozsÄ…dkiem, to
sugerowaÅ‚bym taki oto scenariusz.Trudno, staÅ‚o siÄ™, liczebnoÅ›Ä‡ Rady spadÅ‚a poniÅ¼ej
dolnej granicy, ale lepiej, aby dziaÅ‚aÅ‚a dalej, niÅ¼ zafundowaÄ‡ sobie paraliÅ¼. Niech bada
budÅ¼et, niech powoÅ‚a biegÅ‚ego rewidenta, który go oceni i zbada sytuacjÄ™ finansowÄ…
ZwiÄ…zku na koniec 2014 roku, niech sformuÅ‚uje na zjazd wniosek o udzielenie, bÄ…dÅº
nieudzielenie absolutorium zarzÄ…dowi. W koÅ„cu to i tak delegaci, czyli najwyÅ¼sza wÅ‚adza,
podejmÄ… decyzjÄ™, czy tego absolutorium udzieliÄ‡, czy nie. Na zjeÅºdzie trzeba wybraÄ‡ jednak
nowÄ… RadÄ™, a nie uzupeÅ‚niaÄ‡ skÅ‚ad tej istniejÄ…cej obecnie. ChociaÅ¼ &ndash; zaraz!
Trzeba zwróciÄ‡ uwagÄ™ na kolejnoÅ›Ä‡ postÄ™powania. Najpierw absolutorium. Potem zjazd
powinien siÄ™ zajÄ…Ä‡ zmianami w statucie. JeÅ›li uchwali, Å¼e wracamy do instytucji komisji
rewizyjnej, a z RadÄ… ZwiÄ…zku dajemy sobie spokój, to mamy problem rozwiÄ…zany. Trzeba
tylko wybraÄ‡ wÅ‚aÅ›ciwych ludzi do komisji rewizyjnej.  I to jest &ndash; moim zdaniem &ndash;
najlepsze dla nas wszystkich rozwiÄ…zanie i do jego realizacji namawiam delegatów.  Gdyby jednak
delegaci uznali, Å¼e Rada ZwiÄ…zku ma pozostaÄ‡ w statucie, to wtedy konieczny jest wybór jej
czÅ‚onków na nowo. Obecna, skÅ‚ócona do cna Rada, straciÅ‚a racjÄ™ bytu. A ta obecna,
pomniejszona o 3 osoby, tym bardziej.Marek SzewczykPS. Dlaczego informacji o tym, Å¼e 3
czÅ‚onków Rady ZwiÄ…zku zÅ‚oÅ¼yÅ‚o rezygnacjÄ™, nie ma na stronie PZJ w zakÅ‚adce Rady?
To bÅ‚Ä…d! Åšrodowisko wie o ryzygnacji (i jej powodach) dwóch czÅ‚onków Rady z portalu
internetowego "Åšwiata Koni", ja wiem prywatnie o rezygnacji tzreciego czÅ‚onka, a tam, gdzie te
informacje powinny siÄ™ ukazaÄ‡ w pierwszym rzÄ™dzie nie ma ich w ogóle. Nie tak powinna
wyglÄ…daÄ‡ polityka informacyjna ZwiÄ…zku i tzw. transparentnoÅ›Ä‡, choÄ‡ ja wolÄ™ uÅ¼waÄ‡
sÅ‚owa - jawnoÅ›Ä‡. 
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